
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

ZÁPIS

15. řádné zasedaní Zastupitelstva města Karviné, konané dne 04.11.2024
Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno

Členové ZM 41 34 7 0

Vedoucí odborů MMK 10 10 0 0

Občané, hosté 15

Jednání Zastupitelstva města Karviné, které se konalo dne 04.11.2024 od 15:00 hodin v Obecním domě Družba 
v Karviné zahájil a řídil primátor města Ing. Jan Wolf. V době zahájení bylo přítomno 32 členů zastupitelstva 
města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Požádal, aby si členové zastupitelstva a všichni přítomní ztlumili 
mobilní telefony. Členy ZM, kteří tak neučinili, aby se zaregistrovali prostřednictvím hlasovacího zařízení s 
tím, že pokud budou v průběhu jednání odcházet, aby se z něj odhlásili.
Sdělil, že ze zasedání ZM Karviné se omluvili: Mgr. Andrzej Bizoń, Mgr. Andrzej Szyja, pan Kamil Kuchejda, 
Ing. Vladimír Franta, paní Lubica Balwarová, Bc. Miloslav Pawlica a pan Tomáš Pavlíček. Byly určeny tyto 
sčitatelky: Bc. Petra Klapsiová, Tamara Hercigová, Jitka Korzonková, Romana Plecháčová a Ivana Legerová. 
Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 15. zasedání Zastupitelstva města Karviné 
pověřil paní Janu Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu ze zasedání ZM Karviné 
konaného dne 16.09.2024, který byl ověřen bez připomínek. Pro potřeby vyhotovení zápisu ze zasedání ZM byl 
pořízen zvukový záznam, se kterým bude následně nakládáno v souladu  se zákonem o zpracování osobních 
údajů. Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. Předsedající připomněl, že se občané mohou 
vyjádřit ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo přistoupí k hlasování. 

Ing. J. Wolf - sdělil, že ověřovateli zápisu z 15. zasedání Zastupitelstva města Karviné byli navrženi a 
následně po hlasování schváleni Mgr. Aleš Hujík a pan Ladislav Hammer.

Hlasování:

Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 317

Ing. J. Wolf - řekl, že v programu 15. zasedání ZM Karviné došlo k těmto úpravám:
Po jednání mimořádné schůze RM před zasedáním ZM dne 04.11.2024 byl členům ZM předán na cloud 
Karviná materiál z Odboru majetkového: Doplnění programu č. 1 "Uzavření dodatků k budoucím smlouvám o 
převodu souboru nemovitostí na ul. Rudé armády v  Karviné“.
Protože tento bod byl uveden v programu 15. zasedání ZM Karviné, nebylo potřeba o jeho doplnění hlasovat.
 
Po projednání v RM dne 30.10.2024 došlo na Cloudu k výměně materiálu č. 11 – „Zajištění pomoci 
domácnostem postiženým povodněmi na území statutárního města Karviné z dotační výzvy Pomoc 
domácnostem Státního fondu životního prostředí České republiky“, a to na základě aktualizace dotační 
výzvy ze strany Státního fondu životního prostředí ČR.
 
Dále bylo navrženo stažení bodu programu č. 21 z odboru majetkového - „Převod členského podílu v 
Bytovém družstvu DRUKANA, se sídlem Ciolkovského 453/27, Karviná-Ráj, se všemi právy a povinnostmi 
vyplývajícími z členství a s právem užívání družstevního bytu č. 1 v budově s č. p. 451, ul. Ciolkovského, 
Karviná-Ráj“.
O předloženém návrhu nechal hlasovat. Pro hlasovalo 34, proti 0, zdrželo se 0.
 
Ing. J. Wolf -  zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy nebo připomínky.  Protože tomu 
tak nebylo, nechal program 15. ZM Karviné schválit.
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Hlasování:

Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 318

V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat 
výhodu nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou 
zastupuje na základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost 
před zahájením zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové 
zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnení, povinni při jednání 
zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj 
poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní 
výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než 
zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, 
jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý. 

1) Zhodnocení činností výborů Zastupitelstva města Karviné za rok 2024

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zhodnocení činností výborů Zastupitelstva města Karviné za 
rok 2024" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 319

Návrh byl schválen.

2) Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům výborů ZM Karviné, kteří nejsou členy 
ZM Karviné, za práci ve výborech v roce 2024

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům 
výborů ZM Karviné, kteří nejsou členy ZM Karviné, za práci ve výborech v roce 2024" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
MUDr. M Szyja - vzhledem k tomu, že u jednoho člena výboru pro národnostní menšiny byla navržena 
odměna ve výši 0,-- Kč, zeptala se, zda se dobrovolně vzdal odměny nebo to bylo způsobeno jeho absencí, 
případně něčím jiným.
Bc. Š. Žofčínová, předsedkyně výboru pro NM - vysvětlila, že odměna ve výši 0,-- Kč byla navržena proto, 
že se v roce 2024 nezúčastnil ani jednoho zasedání výboru, ani se z jednání neomluvil.
 
Ing. J. Wolf - řekl, že po předložení návrhu - nominace nového člena výboru bude předložen materiál ke 
schválení v orgánech města. Protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na 
usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 320
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Návrh byl schválen.

3) Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům komisí RM Karviné, kteří nejsou členy 
ZM Karviné, za práci v komisích v roce 2024

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Poskytnutí peněžitých plnění - jednorázových odměn členům 
komisí RM Karviné, kteří nejsou členy ZM Karviné, za práci v komisích v roce 2024" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 321

Návrh byl schválen.

4) Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu statutárního města Karviné

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zásady pro poskytování dotací z rozpočtu statutárního města 
Karviné" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 322

Návrh byl schválen.

5) Zrušení Zásad pro vydávání referenčních listů na veřejné zakázky

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zrušení Zásad pro vydávání referenčních listů na veřejné 
zakázky" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 323

Návrh byl schválen.

6) Doplněk Aktualizace Programu regenerace městské památkové zóny Karviná na období 2025 - 2030

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Doplněk Aktualizace Programu regenerace městské památkové 
zóny Karviná na období 2025 - 2030" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.
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Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 324

Návrh byl schválen.

7) Změna zřizovací listiny Regionální knihovny Karviná Dodatkem č. 9

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Změna zřizovací listiny Regionální knihovny Karviná 
Dodatkem č. 9" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 325

Návrh byl schválen.

8) Návrh na poskytnutí účelové dotace z Fondu primátora města Karviné v roce 2024

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na poskytnutí účelové dotace z Fondu primátora města 
Karviné v roce 2024" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 326

Návrh byl schválen.

9) Návrh na uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města 
Karviné Slezské univerzitě v Opavě

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace 
z rozpočtu statutárního města Karviné Slezské univerzitě v Opavě" otevřel diskuzi.
 
Diskuze: 
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 327

Návrh byl schválen.

10) Návrh na poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města Karviné společnosti STaRS Karviná, s.r.o.

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města 
Karviné společnosti STaRS Karviná, s.r.o." otevřel diskuzi.
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Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 29

Proti: 0

Zdrželo se: 3 usnesení č. 328

Návrh byl schválen.

11) Zajištění pomoci domácnostem postiženým povodněmi na území statutárního města Karviné z 
dotační výzvy Pomoc domácnostem Státního fondu životního prostředí České republiky

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zajištění pomoci domácnostem postiženým povodněmi na 
území statutárního města Karviné z dotační výzvy Pomoc domácnostem Státního fondu životního prostředí 
České republiky" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. M. Hajdušík, MBA - požádal o informace, jak to na území našeho města dopadlo z hlediska bleskové 
povodně, protože ho v materiálu překvapilo, že se jedná o 309 postižených domácností.
Ing. M. Mnichová, vedoucí OSŽP - sdělila, že se naše město moc bleskové povodně nezasáhly, pouze 
jednotlivé lokality - Bělidlo, pár domů na ul. Potoční, ul. Zahradní, v Karviné-Ráji, část Louk, Darkova a 
lázeňský park. Jednalo se o domy, ve kterých byly zatopeny pouze sklepy. Jen v Darkově byl vytopen jeden 
dům.
Ing. M. Hajdušík, MBA - zeptal se proto, že v materiálu byl uveden počet 309 postižených domácností, což se 
mu zdálo dost velký počet, z čehož nebylo zřejmé, zda se jedná o ORP, nebo pouze o město Karviná.
Ing. M. Mnichová, vedoucí OSŽP - upřesnila, že se jedná pouze o území města Karviné. Tedy o všechny 
domky, ve kterých byly zatopeny sklepy.
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 329

Návrh byl schválen.

12) Převod pozemku p. č. 3435/408 v katastrálním území Karviná-město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod pozemku p. č. 3435/408 v katastrálním území 
Karviná-město" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 330

Návrh byl schválen.

13) Převod části pozemku p. č. 620/3 v katastrálním území Karviná-město
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Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod části pozemku p. č. 620/3 v katastrálním území 
Karviná-město" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 331

Návrh byl schválen.

14) Převod - darování pozemků v k.ú. Ráj a Staré Město u Karviné zastavěných stavbou silnice I. třídy

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod - darování pozemků v k.ú. Ráj a Staré Město u Karviné 
zastavěných stavbou silnice I. třídy" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 32

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 332

Návrh byl schválen.

15) Směna pozemků p. č. 538/1 a 1530 v k.ú. Ráj

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Směna pozemků p. č. 538/1 a 1530 v k.ú. Ráj" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 333

Návrh byl schválen.

16) Nabytí pozemků – DIAMO, státní podnik

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Nabytí pozemků – DIAMO, státní podnik" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 334

Návrh byl schválen.

17) Vyřazení dlouhodobého majetku – Bezúplatný převod majetku „Nástavba odborných učeben 
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Základní škola a Mateřská škola Dělnická, Karviná“

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Vyřazení dlouhodobého majetku – Bezúplatný převod majetku 
„Nástavba odborných učeben Základní škola a Mateřská škola Dělnická, Karviná“ otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 335

Návrh byl schválen.

18) Vyřazení dlouhodobého majetku - Bezúplatný převod nemovitého majetku na příspěvkovou 
organizaci Základní škola a Mateřská škola Prameny, Karviná, IČ 72035480

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Vyřazení dlouhodobého majetku - Bezúplatný převod 
nemovitého majetku na příspěvkovou organizaci Základní škola a Mateřská škola Prameny, Karviná, IČ 
72035480" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 34

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 336

Návrh byl schválen.

19) Udělení souhlasu příspěvkové organizaci Základní škola a Mateřská škola Slovenská, Karviná, IČ 
62331361 k vyřazení a likvidaci nepotřebné části nemovitého majetku

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Udělení souhlasu příspěvkové organizaci Základní škola a 
Mateřská škola Slovenská, Karviná, IČ 62331361 k vyřazení a likvidaci nepotřebné části nemovitého majetku" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 337

Návrh byl schválen.

20) Schválení investičního záměru přípravy a realizace akce "Přestavba objektu č. p. 267, nám. O. 
Foltýna, na bytový dům"

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Schválení investičního záměru přípravy a realizace akce 
"Přestavba objektu č. p. 267, nám. O. Foltýna, na bytový dům" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
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občan města - zeptal se na přestavbu objektu č. p. 267 na nám. O. Foltýna, a to pro 
kterou skupinu obyvatel bude tento bytový dům určen. Zda pro mladé, jako startovací byty, nebo o byty pro 
seniory.
Ing. J. Wolf - řekl, že pokud bude dům opraven, nebude sloužit ke stávajícímu účelu. Určitě nebudou tyto byty 
určeny pro sociálně slabé rodiny s tím, že dnes se ještě přesně neví, zda se bude jednat o byty pro mladé nebo 
starší občany.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.

Hlasování: Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 1 usnesení č. 338

Návrh byl schválen.

21) Doplnění programu č. 1 - Uzavření dodatků k budoucím smlouvám o převodu souboru nemovitostí 
na ul. Rudé armády v Karviné

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Uzavření dodatků k budoucím smlouvám o převodu souboru 
nemovitostí na ul. Rudé armády v Karviné" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 33

Proti: 0

Zdrželo se: 1 usnesení č. 339

Návrh byl schválen.

22) Nové interpelace členů ZM

 
Na 15. zasedání ZM Karviné nebyly předneseny žádné nové interpelace členů ZM.
 

23) Různé - MMK

 
 
V rámci bodu "Různé - MMK"  se do diskuze nikdo nepřihlásil.
 

24) Různé - Občané

občan města - Výstavba atletického oválu
V rámci své prezentace předložil návrh na výstavbu nového atletického stadionu na území města Karviné. 
V úvodu představil oddíl atletiky, který vznikl v roce 1969 a letos slaví 55 let. Působí nejen v Karviné, ale má 
také pobočku v Českém Těšíně. Trénují zde dospělí a děti od 4 let. V roce 2014 museli atleti stadion v 
Karviné-Ráji opustit z důvodu jeho rekonstrukce. V současné době trénují na hřišti ZŠ Borovského. Jedná se o 
malý ovál dlouhý 260 m, má pouze 4 dráhy, schází jim potřebné sektory, a to na dlouhé vrhy a skoky. Malý 
poloměr zatáčky neodpovídá závodním podmínkám. Již dříve bylo na zastupitelstvu města přislíbeno, že bude 
postaven nový odpovídající atletický ovál s tím, že dodnes postaven nebyl. Protože počet jejich členů v oddílu 
roste, nedá se už na tomto oválu trénovat bez nějakého omezení. Poukázal rovněž na nevyhovující zázemí, 
kterou tvoří budka, kde schází elektřina, světlo a má malý prostor k uskladnění pomůcek. Atleti příležitostně 
využívají k tréninkům také stadion v Českém Těšíně, na ul. Frýdecká. Nevýhodou je nutnost dojíždět a časová 
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ztráta. Z těchto důvodů navrhl toto řešení: výstavbu nového atletického oválu - 6  drah na oválu a 8 drah 
na rovince s tím, že rozměry nového stadionu budou oproti hřišti ZŠ Borovského 2 x větší. Jako návrh vhodné 
místo pro jeho výstavbu uvedl plochu, která vznikne po demolici panelových domů v Karviné-Novém Městě, 
kde se na levé straně nachází gymnázium a dole na straně druhé stadion házené. Představil také plán 
financování této stavby s tím, že celkovou cenu odhadují na cca 60 mil. Kč. Na stavbu by bylo možné získat 
dotaci ve výši 70 % z Programu NSA23 - Standardizovaná sportovní infrastruktura, což představuje částku 42 
mil. Kč za spoluúčasti města ve výši 18 mil. Kč. Dodal, že z uvedeného programu je možné financovat 
výstavbu atletických drah, sektorů, stadiónů nebo hal. Výzva NSA byla vyhlášena také v 5/2024 s tím, že město 
bylo osloveno, ale nezapojilo se do ní. Nicméně v rámci vyhlášení další výzvy by měl oddíl být i s městem 
připraven, a to jak s vhodným pozemkem, tak i s projektem na výstavbu požadovaného atletického oválu. V 
rámci projektu navrhují také výstavbu nového vícekapacitního parkoviště pro pořádání jak atletických závodů, 
tak i odstavnou plochu pro fanoušky házené. Domníval se, že celkové náklady na údržbu hřiště by nebyly tak 
vysoké, jako u jiných sportů (např. hokej, fotbal a další). Dále poukázal na možnost pořádání závodů na krajské 
úrovni.
MUDr. M. Gebauer - vznesl dotaz, zda má atletický oddíl spočítané náklady na provoz nového atletického 
stadionu

občan města - sdělil, že náklady zatím spočítány nemají, vše bude záležet na zpracovaném 
projektu, z čehož by se to dalo vypočítat.
Ing. J. Wolf - pro připomenutí sdělil některá fakta k danému požadavku, aby uvedl vše na pravou míru. Tedy i 
to,  jak tomu bylo s výstavbou atletického areálu v minulosti a jakým způsobem probíhala jednotlivá jednání s 
atletickým svazem. V roce 2007, kdy nebyl atletický oddíl funkční, uzavřelo město s předsedou TJ panem 

 dohodu s tím, že bude vybudován nový atletický ovál se 4 dráhami, a to za kolejemi OPF Karviná. 
Nový ovál měl splňovat takové parametry, aby byl na stejné úrovni jako tréninkový ovál v Českém Těšíně. 
Mělo tam být vybudováno také potřebné zázemí s tím, že na to byla již vypracována projektová dokumentace. 
Po výměně předsedy TJ Jäkl Karviná však došlo k tomu, že bylo městu sděleno, že nově vybudovaná dráha 
bude nedostatečná. Oddíl požadoval, aby byl ovál rozšířen na 6 nebo 8 drah. K tomu bylo potřeba v daném 
území odkoupit pozemky od zahrádkářů. Jednání s jejich vlastníky probíhala 1,5 roku. Nakonec byla neúspěšná. 
Protože atletický oddíl navržený projekt zavrhl, nebyl nakonec realizován. Vysvětlil, že jednotlivé sporty jsou 
rozsektorované, v Karviné je sportovní centrum pro fotbal, v Havířově pro hokej, v Třinci a ve Vítkovicích pro 
atletiku. Proto Karviná nemůže mít sportovní centrum v atletice. Hovořil o tom v souvislosti s možností hlásit 
se do nějaké výzvy za účelem získat dotaci, o které hovořil pan Vorel (Výzva NSA vyhlášena v 5/2024). Město 
Karviná se nemělo do čeho přihlásit, protože nebyl zpracovaný žádný projekt, ani dobrozdání atletického 
spolku. Požádal proto novou generaci atletů, aby byli více aktivní a nespoléhali se pouze na město. K uvedené 
dotaci NSA ve výši 70 % uvedl, že ji může získat pouze spolek, nikoliv město. To může získat maximálně 50 % 
z dotace. Zbytek finančních prostředků se musí zajistit např. z dotace z MS kraje nebo z vlastních zdrojů. 
Dodal, že nikdo není proti tomu, aby byl atletický ovál v Karviné vybudován, ale musí to být v rámci možností, 
které město má. Mělo by se jednat o tréninkový ovál, kde budou moci sportovat a trénovat atleti na soutěže, 
kterých se budou chtít účastnit jinde v republice. Protože se ale v budoucnu město s atletickým svazem 
nedohodlo, dnes nemají atleti ani ovál, na který již byla projektová dokumentace vypracována. Jelikož je 
atletika také vysokoškolský sport, byla výstavba atletického areálu navržena za kolejemi OPF Karviná 
v Karviné-Novém Městě a v blízkosti Juventusu, který by areál mohl využívat např. pro pořádání různých 
olympiád, apod. K současně uvedenému území, které oddíl navrhoval k výstavbě nového atletického stadionu, 
řekl, že se jedná o více jak polovinu pozemků cizích, nikoliv ve vlastnictví města. Muselo by dojít nejen 
k jednání se soukromými vlastníky pozemků, ale také ke změně územního plánu, protože se jedná o území 
určené pro bydlení, nikoliv pro sport. Panu dělil, že pokud bude mít zájem, může si domluvit jednání, 
na kterém společně projednají tyto záležitosti  a možnosti, jak hledat vhodné řešení jejich požadavku.

občan města - protože si byl vědom, že v minulosti nebyla komunikace mezi oddílem atletiky a 
městem nejlepší, vzešla z jeho strany tato inciativa, v rámci které představil svou prezentaci s návrhem na 
výstavbu nového atletického stadionu na území v Karviné-Novém Městě. Dodal, že pokud by to bylo možné, 
konzultaci na dané téma by si s panem primátorem domluvil. Tím bylo na námět odpovězeno.
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občan města - Státní svátek dne 28.10. 
Vyjádřil se k oslavě uvedeného státního svátku s tím, že provedl chronologický rozbor vzniku Československa 
od 28.10.1918. Zajímalo ho, proč stále slavíme vznik státu Československo, když jsme od 01.01.1993 Česká 
republika a Slováci již tento svátek neslaví. Dále vznesl dotaz, proč je v Listině základních práv a svobod, která 
je nadřazena Ústavě ČR, kterou se řídíme  a je její součástí, v čl. 42 dodnes uvedeno - státní občan České a 
Slovenské federativní republiky. Proč to nikdo dosud nezrušil.
Požádal o vysvětlení, proč se v některých dokumentech nebo např. se na kulatém razítku, které bylo na 
požadovaném dokumentu (potvrzení o narození) z matriky, stále používá u státní příslušnosti označení 
Československo. Měl za to, že lidí by měli v dnešní době vědět, do jaké republiky patří nebo jaký národ 
zastupují.
Dále poukázal na televizní pořad Reportéři ČT 1 ze dne 14.08.2006, který je dosud možné zhlédnout na 
internetu, kde proběhla debata o tvorbě (vzniku) našeho státního znaku. Z reportáže vyplynulo, že originál 
státního znaku, který byl předán Poslanecké sněmovně, byl ztracen. Rovněž na různých platebních mincích není 
uveden stejný státní znak.
S těmito dotazy, proč tomu tak stále je, se obrátil na právní oddělení MMK. Požádal o písemnou 
odpověď, ale pokud bude přizván, může mu být na jeho dotazy odpovězeno také ústně.
 
 

 občanka města - přednesla dva dotazy:
1) Mladí lidé v Karviné, potenciál
Vyjádřila se k problematice mladých lidí v Karviné, a to jestli má město v souvislosti se stavebními záměry na 
území Staré Karviné zjištěno, zda a jakým způsobem podpoří mladé lidi. Tedy konkrétně, o jaké pracovní 
pozice, odpovídající jejich vzdělání, by se mohlo jednat. Přestože někteří mladí lidé studují v Ostravě, chtějí 
v Karviné žít a pracovat. Měli by zájem nejen o pracovní možnosti - pozice, které by zde měly vzniknout, ale 
také o stavební pozemky, kde by mohli postavit své domy, ve kterých by  vyrůstali i jejich děti.
 
2) Stavební plocha s ohledem na ochranu životního prostředí 
V souvislosti s vymezenou stavební plochou v Karviné-Dolech se zajímala o to, zda byl někdy na tomto území 
proveden hlubší biologický průzkum. Zajímalo jí to proto, že studuje obor týkající se ochrany životního 
prostředí. Byla si vědoma, že je potřeba stavět nové věci, protože na tom bude záviset budoucnost mladých lidí. 
Přesto navrhla, zda by nestálo za to, aby vytýčená plocha určena k výstavbě byla posunuta o kousek vedle přes 
cestu, kde jsou volné a rovně upravené plochy a hlavně bez stromů. V této souvislosti popsala, jaký mají 
význam stromy v přírodě. Plocha, která byla vybrána, má 88 ha, z čehož 70 % tvoří lesy, které by musely být 
vykáceny. Dodala, že stromy až z 50 % čistí vzduch. Poté, až tam vyroste potenciální průmyslová zóna, bude 
vzduch více znečisťován a nebude ho mít už co čistit. Podotkla, že pokud budou stromy vykáceny, žádná 
náhradní výsadba to nenahradí, protože příroda, která tam momentálně je, vznikla sama, bez zásahu člověka. 
Uvedla, že přesně toto místo, které bylo pro výstavbu vybráno, má velký potenciál nejen pro stávající studenty, 
kteří studují ochranu životního prostředí, ale i pro nové studenty z Ostravy, kteří začali ve velké míře studovat 
nový obor Revitalizace pohornické krajiny. Na závěr dodala, že je pro nové věci, tedy i ty, které by měly být 
postaveny, ale s ohledem na ochranu životní prostředí.
Na dotazy požadovala písemnou odpověď.
 
 

občan města - podal tyto dva dotazy:
1) Oprava komunikace na nám. O. Foltýna
Vznesl dotaz, zda bude i v příštím roce pokračovat další etapa opravy místní komunikace s tím, že dosavadní 
oprava byla provedena velmi kvalitně, včetně opravy chodníku a zálivu autobusové zastávky.
Ing. J. Wolf - řekl, že oprava komunikace bude určitě pokračovat. V současné době město připravuje v rámci 
územního plánu společně se společností OKD, protože jim tam patří většina pozemků, novou studii týkající se 
využití Starého Města. Mladí lidé zde budou mít do budoucna možnost získat parcely pro výstavbu rodinných 
domků. S tím bude souviset příprava celé lokality, včetně výstavby komunikací, veřejného osvětlení apod. Vše 
bude řešeno komplexně s tím, že písemnou odpověď připraví OM a OKS.
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2) Oprava výdřevy koryta potoka na nám. O. Foltýna
Dotázal se, zda bude provedena oprava (haťování) potoka, který protéká přes nám. O. Foltýna s tím, že k jeho 
poškození došlo po zářiových povodních. Zeptal se, kdo bude opravu provádět, zda město Karviná nebo Povodí 
Odry. Protože bylo  na jaře koryto potoka pročištěno, nedošlo k zaplavení území.
Ing. J. Wolf - řekl, že určitě část pozemků patří Povodí Odry a část městu. Předpokládal, že po uvolnění 
finančních prostředků na odstranění následků po povodních, budou použity i na opravy ve Starém Městě.
 

 občanka města - Aktuální dění ve Staré Karviné
Vyjádřila se k roční návštěvnosti lokality Staré Karviné, která se pohybuje přes 20.000 občanů. Území 
navštěvují nejen obyvatelé z Karviné, ale i z širokého okolí, dále školy a občané z různých měst ČR. Sdělila, že 
lidé tam nejezdí pouze proto, aby navštívili šikmý kostel a Gabrielu, jak je mylně prezentováno. Dnes jsou tam 
budovány také několika kilometrové úseky určené k procházkám, kterými případné zájemce provází průvodci 
spolku. Lokalita tohoto území je vyznačena také v mapkách, kde je uvedeno, co tam bylo dříve umístěno. 
Z tohoto důvodu požádala město o vstřícnost k danému území, protože je o čem povídat nebo z historického 
hlediska lidem ukazovat, co se na daném území v minulosti nacházelo.
 

 občan města - Průmyslová zóna na území Staré Karviné
Protože dosud není známo jméno investora průmyslové zóny, která má být na tomto území vybudována, vznesl 
dotaz, jaké jsou garance, že opravdu případní zaměstnavatelé poskytnou lidem nadprůměrné platy a důstojné 
pracovní podmínky. Hovořil o tom proto, aby se neopakovala situace, jak je tomu v současné době na Novém 
Poli, kdy si zaměstnavatelé ztěžují na nedostatek pracovních sil.
Ing. J. Wolf - rozuměl tomu, že se jim území Staré Karviné líbí a mají k němu určitý vztah. Osobně toto území 
také z dětství znal, ale na druhou stranu je potřeba se na věc dívat i z ekonomického hlediska. Řekl, že zásadně 
a dlouhodobě ho spíš trápí úbytek obyvatel Karviné, kdy se jejich počet neustále snižuje. Dnes už městu nikdo, 
ani z Ministerstva pro místní rozvoj, nepomůže. Protože jako ekonom měl k dispozici spoustu ekonomických 
dat, pro příklad provedl porovnání měst Karviná a Frýdek-Místek, kdy jsme v roce 2002 - 2003 na základě 
socioekonomických ukazatelů byla ve všem v předstihu. Cena nemovitostí, pozemků, průměrná kupní síla a 
HDP byla v Karviné vyšší. Bylo to především proto, že jsme tu měli doly, kde byly vyšší příjmy. Frýdek-Místek 
měl pouze závod Slezanku a Válcovnu. Po 20 letech se však situace zcela změnila, protože do Nošovic přišel 
silný investor Hunday. Frýdek-Místek je dnes město, kde lze velmi těžko sehnat pozemek nebo byt, který je 
mnohonásobně dražší, než u nás. Rovněž i podnikání je tam rozvinuté na zcela jiné úrovni. Pokud chce Karviná 
zabránit tomu, aby se do volných bytů nestěhovali pouze sociální slabí občané, jsou pouze dvě možnosti. 
Jednou je, že zbouráme čtvrtinu volných bytů v Karviné-Novém Městě nebo se budeme snažit udržet lidi, kteří 
tu jsou, a to tím, že město přivede nového investora a další lidé zde přijdou za prací. Stejně tomu bylo i 
v Kolíně nebo v Polsku ve Wroclawi. Řekl, že v žádném případě nerozporuje, že mají zájem zachovat Starou 
Karvinou, že se zajímají o její historii, ale je škoda, že s tímto záměrem nepřišel jejich spolek dříve. Do roku 
2022 o tom nikdo nehovořil, ani se o toto území nikdo nezajímal. Město se již delší dobu snaží hledat jiné 
vhodné a ucelené prostrory pro investora, kde by se dalo něco podobného vybudovat, ale zatím neúspěšně. 
Dalším hendikepem je, že pozemky na území Staré Karviné jsou většinou soukromé. Pokud se spolku podaří 
sehnat peníze a pozemky vykoupit, nebude tam průmyslová zóna vybudována, ani nic jiného. To, že firmy na 
Novém Poli vyplácí zaměstnancům nízké mzdy, je dáno konkurencí na trhu práce. V současné době je tam 
zaměstnáno 3 500 zaměstnanců, zóna je plně obsazena a plní svůj účel. Osobně rozvoj nové průmyslové zóny 
podporuje. Město však nebude tím hlavním, kdo o tom bude rozhodovat. Město by se mělo rozvíjet po všech 
stránkách, tedy tak, aby to bylo pro něj přínosem.
Tím bylo na dotaz odpovězeno.
 
 

 občanka města - Bydlení v Karviné
Poukázala na problematické spolužití s nepřizpůsobivými občany, kteří se stěhují do volných bytů i v rámci 
Karviné-Hranice. Tito občané znepříjemňují život lidem, kteří si byty v těchto panelových domech zakoupili do 
osobního vlastnictví. Dodala, že se dříve jednalo o poklidnou a lázeňskou část města. Na chování 
nepřizpůsobivých si stěžují také lázeňští hosté. Dodala, že ke zhoršení situace došlo po zrušení 
bezdoplatkových zón ve městě. Vše již několikrát hlásila také na Policii ČR, dosud se však žádné pomoci nebo 
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řešení nedočkala.
Ing. J. Wolf - doporučil osobně řešit záležitost s vedoucí Odboru sociálních věcí - Mgr. Smužovou, MPA, 
náměstkem primátora panem Slívou a také s ředitelem MP Karviná, která může oznámení přestupků řešit 
udělením pokuty. Protože ze soukromého bytu nelze osoby vystěhovat, lze pouze sledovat, zda jejich děti např. 
chodí do školy. Je třeba celou situaci zmapovat tak, aby se řešení daného problému dostalo do systému MMK, 
např. na OSPOD, který může věc následně prověřit a řešit. Dodal, že do budoucna se bude jednat o velký 
problém nejen pro město Karviná, ale i pro celou republiku, přestože se stále připravují různá opatření. Rovněž 
i Ministerstvo práce a sociálních věcí chystá nový systém vyplácení sociální dávek. Paní Belošové doporučil 
osobně projednat danou věc s vedoucí OSo přímo na zasedání ZM Karviné. Tím bylo na dotaz 
odpovězeno.
 

občanka města  - k dotazu týkajícího se roční návštěvnosti lokality Staré Karviné 
sdělila, že se jednalo cca o 30.000 až 40.000 návštěvníků. Byli do toho započítáni lidé, kteří přišli nejen na 
komentované prohlídky šikmého kostela, ale i lidé, kteří mají stále zájem o komentované procházky po zaniklé 
Karviné. Dále lidé, kteří  přijíždějí na toto místo v době, kdy nejsou schopni personálně zajistit prohlídky a 
kostel je zavřený. Roční výtěžek za uvedenou návštěvnost byl více jak 500.000,-- Kč. Dodala, že se jedná o 
omezený provoz, převážně půlroční. Narůstá zájem lidí nejen z našeho kraje, ale i z jiných koutů naší republiky. 
Hodně návštěvníků bylo letos z Prahy a Středočeského kraje. Na prohlídky zavítali i rodiny s dětmi, které zde 
přijely v rámci dovolené, přestože nebyly přímo ubytovány v Karviné, ale v okolních městech.
 
1) Vznesla dotaz k vysoké nezaměstnanosti – požádala o doložení aktuální procentuální skladbu 
nezaměstnaných. Zajímalo jí, kolik nezaměstnaných, tedy příjemců podpory v nezaměstnanosti, tvoří lidé ze 
sociálně vyloučených skupin, kteří vlastně o zaměstnání zájem ani nemají. Případně, kolik je tam bývalých 
horníků na rentě, kteří ze zdravotních důvodů pracovat nemůžou. Jaké je tedy skutečné procento 
nezaměstnanosti po odečtení těchto dvou skupin.
 
2) V roce 2015 byla zřízena vládní skupina, která měla v MS kraji připravovat brownfieldy právě na budování 
budoucích průmyslových zón. Protože od té doby uběhlo 9 let, zajímalo jí, jak je to možné, že kromě této 
připravované zóny v Karviné, nejsou připraveny žádné jiné vhodné plochy nebo prostory pro tyto účely. Zeptala 
se, kdo v tomto ohledu zanedbal svou povinnost a proč se nepracuje s těmi skutečnými brownfildy, tedy s areály 
po dolech, které jsou zrevitalizované.
Na oba dotazy požadovala písemnou odpověď.
 
Ing. J. Wolf - řekl, že je těžké najít shodu na věc, na kterou má každý jiný pohled. Pokud ale pro rozvoj města 
neuděláme nic, Karviná pocítí každoročně odliv mladých lidí. Dodal, že obsáhlé ekonomické studie strukturálně 
postižených regionů jsou přístupné na internetu, se kterými se může každý seznámit. Na dotazy bude zaslána 
písemná odpověď.
 

občan města - Stavební úpravy města, jejich financování a následná kontrola udržování
1) Dotaz směřoval k tomu, jak se město stará o objekty, které opravilo nebo zrekonstruovalo ve prospěch 
občanů. Již na minulém ZM poděkoval za vše, co bylo za poslední roky v Karviné vybudováno. Domníval se, 
že občané by si na druhou stranu měli toho vážit a pečovat o tyto věci tak, aby se během krátkého času 
nezničily. Při této souvislosti poukázal na opět zničené obrubníky, které byly v nedávné době 
v Karviné-Fryštátě, v centru města, opraveny. Řekl, že je to především tím, že na ně denodenně najíždí těžké 
vozy svými koly. Otázkou proto je, jak to uhlídat, aby na obrubníky tato auta nenajížděla. Zajímalo ho, jakým 
způsobem to město řeší nebo chce řešit, aby k poškozování majetku (obzvlášť zrekonstruovaného) 
nedocházelo.  
 
2) Dále požádal, aby byla dána do plánu oprav úprava příjezdové cesty k zahrádkářské osadě v Olšinách. 
Přestože si byl vědom toho, že podobných požadavků přichází na město hodně, požádal o příslib, jestli by ji 
nešlo v krátké budoucnosti opravit alespoň tak, aby byla provozuschopná. 
Ing. J. Wolf - na dotaz bude zaslána písemná odpověď.
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3) Poslední dotaz se týkal umístění veřejných WC, a to, na kterých místech se ve městě Karviná nacházejí. Tedy 
kromě těch, která jsou ve větších nákupních centrech, protože žádná jiná veřejná WC v Karviné nenašel.
Ing. J. Wolf – k danému dotazu sdělil, aby se obrátil na tiskového mluvčího MMK, který má k dispozici mapku 
s jejich umístěním. Měl za to, že je jich ve městě dostatek s tím, že záměrem města Karviné není budovat 
samostatná veřejná WC. Tím bylo na dotaz odpovězeno.

 
 
 
Ing. J. Wolf - protože byly projednány všechny body programu, jednání 15. zasedání Zastupitelstva města 
Karviné ukončil.
 
Řekl, že na dalším zasedání Zastupitelstva města Karviné se zastupitele sejdou v pondělí 09.12.2024 v 15:00 
hodin v Obecním domě Družba Karviná.
 
 
 
 
 
Přílohy k zápisu: 
Příloha č. 1 - Program 15. zasedání ZM Karviné konaného dne 04.11.2024
Příloha č. 2 - Usnesení 15. zasedání ZM Karviné konaného dne 04.11.2024
Příloha č. 3 - Hlasování 15. zasedání ZM Karviné konaného dne 04.11.2024

 
 
 
 
 ing. Jan Wolf, v. r.
.................................
Ing. Jan Wolf
primátor
 
   
 
Ověřovaté zápisu:
 
 
 Mgr. Aleš Hujík, v. r. 
...................................
Mgr. Aleš Hujík
 
 
 
 Ladislav Hammer, v. r.
...................................
Ladislav Hammer
 
 
 
 
Zapsala: Jana Nekardová, v. r.,  zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 11.11.2024

STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ � Magistrát města Karviné
Adresa sídla: Fryštátská 72/1, 733 24 KarvináFryštát | IČO: 00297534 | DIČ: CZ00297534 
Telefon: 596 387 111 | Email: epodatelna@karvina.cz | Datová schránka: es5bv8q | Web: www.karvina.cz Stránka 13 / 13


